
KLOKOČOVSKÁ BOHORODIČKA 

 

Prvá októbrová nedeľa 2021 v sebe nesie jednu výnimočnosť. Prvýkrát slávime nový mariánsky 

sviatok ustanovený pre Gréckokatolícku cirkev na Slovensku. Názov sviatku je Pamiatka 

zázračnej klokočovskej ikony Presvätej Bohorodičky, Patrónky Zemplína. Nový sviatok sa bude 

sláviť každoročne v prvú októbrovú nedeľu. Sviatok bol ustanovený špeciálnym dekrétom pri 

príležitosti 350. výročia slzenia zázračnej ikony v Klokočove. Celé 17. storočie bolo poznačené 

vojnami na území Mukačevskej eparchie. V tzv. kuruckých vojnách medzi sebou bojovali na 

jednej strane maďarskí magnáti kalvínskej viery a na druhej strane habsburské katolícke vojská. 

Obe strany sa vzájomne ničili a nešetrili ani chrámy a kláštory. Podobný osud postihol aj 

klokočovský chrám. Bola pravdepodobne nedeľa alebo sviatok, pretože v chráme bolo veľa ľudí. 

Zišli sa, lebo už počuli o slzení ikony Bohorodičky, namaľovanej na drevenej doske a 

umiestnenej na ikonostase pri cárskych dverách. Slzenie trvalo už niekoľko dní. Ľudia v chráme 

ani nespozorovali, kedy do dediny vošlo maďarské kalvínske vojsko. Spamätali sa až vtedy, keď 

vojsko s krikom vbehlo do chrámu a začalo nožmi a bajonetmi rezať ikony. Keď zastali pred 

ikonou Bohorodičky, v jej očiach uvideli slzy. Vojak zdvihol bajonet, aby prebodol ikonu, a 

vtedy mnohí ľudia videli, že z očí na ikone slzy začali tiecť cícerkami. Nevie sa, či vyľakaný 

vojak odstúpil od ikony, či mu prítomní ľudia zastali cestu k ikone, ktorú narýchlo vytrhli z 

ikonostasu a utiekli s ňou do lesa. Pravdepodobne sa stalo to druhé, pretože vojaci podpálili 

chrám a ten zhorel. Ikona bola zachránená, aby ďalším pokoleniam priniesla odkaz zázraku. 

Prečo spomínam túto udalosť? Lebo sa nádherne prepája so slovami nedeľného evanjelia. Ježiš v 

ňom hovorí: „Milujte svojich nepriateľov, dobre robte, požičiavajte a nič za to nečakajte! Tak 

bude vaša odmena veľká a budete synmi Najvyššieho, lebo on je dobrý aj k nevďačným a zlým. 

Buďte milosrdní, ako je milosrdný váš Otec!“ (Lk 6, 35 – 36) Čo by sme chceli, aby sa stalo 

ľuďom, čo takto znesvätili ikony a zničili celý chrám. Alebo v niektorých prípadoch z dnešnej 

doby, keď boli chrámy vykradnuté, znesvätené a zneuctená bola aj Najsvätejšia Eucharistia? 

Najradšej by sme boli, keby títo ľudia zakúsili Boží trest priamo na mieste. Keby ich zasiahol 

blesk, keby im ochrnuli ruky alebo keby sa im prihodilo iné zlo, aby tak spoznali, že spáchali 

ťažký priestupok a že Boh sa vysmievať nedá. Možnože len veľmi výnimočne sa stanú aj také 

veci, ale zvyčajne sa nestane to, čo by sme podľa vlastnej spravodlivosti chceli. Prečo? Lebo to 

vyšlo od neho – od Pána, že miluje svojich nepriateľov. On nebude v evanjeliu hovoriť jedno, a 

potom v živote robiť druhé. A Mária koná rovnako ako jej Syn. Ako prvá úplne dokonale zrkadlí 

Ježišov postoj a napĺňa Božie slovo. Milovať nepriateľov je výzva, ktorú nielen môžeme, ale aj 

máme napĺňať všetci a v každej dobe. Aj dnes je spoločnosť rozdelená mnohými názormi a 

postojmi. Aj dnes sa znesväcujú chrámy nášho ľudského tela nečistotou a potratmi. A chvála 

Bohu, že on na naše hriechy neodpovedá bleskami. Vie, že jediný účinný liek na všetky tieto 

hrôzy je láska. Odpúšťajme teda, žehnajme, modlime sa a láskou odpovedajme na zlobu hriechu 

okolo nás. Inej cesty, ako nám ukázali Ježiš a Mária, niet.  
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